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NOVINKY Z JIŽNÍHO MĚSTA | ZÁŘÍ 2020

Dlouhodobě vyrovnané hospodaření je vždy žádoucí a zajišťuje stabilitu fungová-
ní městské části. Krátkodobé zadlužení nevadí, zvláště když se jedná o investici, 
která do budoucna přinese příjmy městské části.  Výhodou našeho hospodaření je, 
že si městská část nepůjčuje u komerčních bank za tržní úroky, ale od magistrátu, 

že půjčovat si na běžnou spotřebu, tj. tyto peníze takzvaně „projíst“, je špatná 

JIŽNÍ
MĚSTO
Milí sousedé, 

čas letí a připadá mi skutečně jako včera, když jsem psal úvod-
ník do letního čísla, za dveřmi je přitom nyní už podzim. Léto 
skončilo, všichni máme plno povinností a začala také škola. 

Toto číslo je zaměřené právě mimo jiné i na školství. Dočtete 
se o investicích do škol na Praze 11 a o všem, čím se snažíme 
zlepšit podmínky pro naše školáky. I můj syn šel letos do první 
třídy, takže vím, o čem mluvím. Čeká vás ale jako vždy i celá 
řada pozitivních informací z naší radnice, protože my jsme 
v létě prázdniny neměli. Snažili jsme se s kolegy dohonit 
všechny resty z vynucené koronavirové odstávky.

Na poslední straně vydání najdete fotky nás zastupitelů 
z první třídy, tak schválně, jak bude těžké je spojit s našimi 
současnými obličeji?

Přeji vám všem pokud možno pohodový 
podzim a hlavně pevné zdraví!           Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11
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 Martin Horák, předseda finančního výboru Prahy 11
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LÉTO PATŘILO INVESTICÍM 
DO ŠKOLSKÝCH ZAŘÍZENÍ
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Ondřej Prokop, 
místostarosta Prahy 11

CO JSME ZVLÁDLI OPRAVIT NEBO VYLEPŠIT V NAŠICH ŠKOLÁCH BĚHEM LÉTA?
 
Celkové výdaje do rekonstrukce a rozšíření našich škol a školek v roce 2020 dosáhnou hodnoty téměř 150 milionů 
Kč. Jde zhruba o 1/5 celkového rozpočtu naší městské části. Na Praze 11 bereme rozvoj školství opravdu vážně 
a klademe na něj maximální důraz.

celková rekonstrukce šaten, 
sprch i WC, nové rozvody vody 
a kanalizace, rekonstrukce 
elektrické instalace

výměna poškozeného 
PVC ve vstupním prostoru 
školy u šaten

kompletní rekonstrukce 
stávajícího hygienického 
zařízení mateřské školky

oprava 3 stávajících 
prostorů 
hygienického zařízení 

oprava 
hygienického 
zařízení MŠ 
v prostorách ZŠ 

Nadále běží dostavba celého 
nového křídla Starochodovské 
školy, což je po ubytovně 
Sandra druhá největší investice na Jižním Městě. Zde vznikne patrně 
první zcela energeticky nenáročná školní budova v Praze. Předpoklad 
dokončení je leden 2021.
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PRAHA SI ZASLOUŽÍ 
LEPŠÍ BUDOUCNOST

Jeden známý podnikatel mi během tohoto bezprece-
dentního období řekl: „Když se dlouho bojíš udělat 
nějaké rozhodnutí, udělej ho teď. Buď to přinese očeká-

na krizi“. 

Optimisticky jsem očekával, že pražské vedení se k této 
situaci postaví podobně a využije krize k omezení 
Airbnb, podivných obchodů se suvenýry v centru, nebo 
se konečně zbaví pseudohistorických vozidel a kolobě-
žek obtěžujících život Pražanů… bohužel, místo logic-
kých opatření přichází pouze zdražování, tahání 
peněz z kapes obyvatel Prahy a obávám se, že vzhledem 
k dění v současné koalici nás nic veselejšího nečeká.

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | facebook.com/AnoPraha11

Covidová krize nám ve velkém zamíchala kartami v globálním, 
ale i národním měřítku. V mnohém k horšímu, ale je možné vidět 
i pozitivní očistné procesy, a to jak v ekonomice, tak dalších oblastech. 
S čím ovšem krize zase tolik nepohnula je amatérský styl vedení Prahy. 

Zdražování se sice zdá logickým krokem pro naplnění 
pražské kasy, kterou poslední dobou zaměstnávají 
excesy v podobě přebarvování MHD, výběrová řízení 
na nový název Lítačky, oživení silničních pruhů 
a podobná “strategická” opatření,  ale takové věci jsou 
pro většinu Pražanů naprosto zbytečné. 

V Praze jsme na tom z hlediska výstavby infrastruktury 
nejhůře za posledních 60 let, a právě téma infrastruktu-
ry je pro většinu obyvatel Prahy klíčové, a ta se nevyřeší 
malováním cyklopruhů na silnice a pořizováním selfí-
ček u každé vykopané jámy.  Tato vláda místo konání 
efektivních činů umí pořizovat jen hezké fotky, které 
nás ale nikam neposunou.

Jan Říčař, předseda krajské organizace hnutí ANO v Praze

ZAJÍMÁ VÁS, CO SE AKTUÁLNĚ 
DĚJĚ NA JIŽŇÁKU 
A ŘEŠÍ NA RADNICI? @IngOndrejProkop

facebook.com/IngOndrejProkop

Sledujte na Facebooku Ondřeje Prokopa, píše pro vás 
pravidelně:

- středeční bytové okénko o bytové krizi v Praze

- již více než 2 roky nedělní report o všem důležitém, co se 
na Praze 11 událo

Kromě toho informuje o všem důležitém na Jižním Městě.



-
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POMOC PODNIKATELŮM 
PROBÍHALA I PO KRIZI
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Podnikatelé, jež postihla koronavirová krize, si mohli požá-
dat o státní záchranný balíček COVID-nájemné a během léta 
jsme podnikatelům schválili několik vln odpuštění nájemné-
ho. 

Celkem šlo o několik desítek podnikatelských subjektů, 
u nichž v součtu sleva za celý nouzový stav činí 
cca 600 tisíc Kč. Tyto peníze si budeme nárokovat z fondu, 
který nám poskytl magistrát na následky koronavirové krize. 

Slevy tedy nezatíží náš rozpočet například na úkor investic. 
Jde o další z mnoha kroků, jak pomáháme místním podnika-
telům nastávající krizi přežít.

Martin Horák, předseda finančního výboru Prahy 11

 Marta Šorfová, předsedkyně výboru pro územní rozvoj a životní prostředí Prahy 11

Víte, že Praha jako obec získala 2. místo v hodnocení kvality života ze všech 206 
hodnocených obcí s rozšířenou působností? Analýza zahrnuje celkem 29 ukaza-
telů vyjadřujících úroveň zdravého životního prostředí, dostupnosti zdravotní 
a sociální péče, práce a bydlení. Přála bych si, aby takto pozitivní vyhodnocení 
kvality života platilo i pro celou naší MČ Praha 11.

Klíčové pro kvalitu života v obcích a městech je odpovědné využívání území. 
Alternativou k rozšiřování měst do krajiny je revitalizace nevyužívaných prostor 

-
loků či okolí stanic metra.

Samospráva městské části nemá bohužel právo a možnost výstavbu zakazovat 
tam, kde to povoluje územní plán a zákony, ale má možnosti, jak s investory 
komunikovat a projekty připomínkovat. A touto cestou se právě snažíme postu-
povat při projednávání jednotlivých rozvojových projektů.

V ÚZEMNÍM ROZVOJI JE PRO NÁS 
KLÍČOVÁ ODPOVĚDNOST
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NOVÝ ZAČÁTEK,
NOVÉ VNITROBLOKY
VYDAŘENÝ START V OBLASTI RENOVACÍ
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Stavebními úpravami byl 
získán nový, esteticky zajímavý 
odpočinkový prostor. Došlo zde 
mimo jiné i k úpravě chodníku, 
u něhož byla zřízena vodící linie 
pro slabozraké a nevidomé. Byly 
zřízeny sedací lavice sloužící 
k posezení při četbě knih, pro něž 
bude vbrzku dodána i nová 
„Knihobudka“. Konečný dojem 
z provedené úpravy však nabude 
patřičných rozměrů až zjara 
příštího roku, jakmile rozkvetou 
nově založené záhony. Doplníme 
ještě dva sety šachových stolů 
a sedátek.

Z prostoru se nyní stala taková malá oáza klidu 
uprostřed sídliště, kterou jsme oproti dřívějšku 
ještě vylepšili. Najdete tady třeba hráčský 
stolek se šachovnicí nebo hřiště na pétanque. 
Vysázeny jsou i nové záhony okrasných trav 
a nově platany, které rámují hřiště. Nové koše 
a lavičky jsou samozřejmostí.

Prostor pro aktivní odpočinek i relaxaci. Renovace dvou vnitrobloků na Jižňáku se povedly, a vy si tak 
můžete jít zahrát šachy, pétanque nebo si v klidu přečíst knihu. Na projektu obou vnitrobloků jsme intenziv-
ně spolupracovali s kolegou Jakubem Lepšem a výsledek stojí opravdu za to.

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11
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PŘĲĎTE NA ŘÍJNOVÉ ZASEDÁNÍ 
FINANČNÍHO VÝBORU, 
JE OTEVŘENÉ VEŘEJNOSTI

PŘES CELÉ LÉTO JSME MYSLELI 
NA NAŠE DIVOKÁ ZVÍŘÁTKA

Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | facebook.com/AnoPraha11

V létě kolegové z Jihoměstské majetkové rozmístili po Jižním Městě asi 
25 takovýchto pítek pro divoce žijící živočichy, tedy hlavně pro ježky, 
zajíce a ptáky. Na celém projektu pítek pro zvířátka nese zásluhu a velký 
dík náš kolega Jakub Lepš.

Marta Šorfová, předsedkyně výboru pro územní rozvoj 
a životní prostředí Prahy 11

Pokud alespoň příležitostně sledujete dění na městské části, možná jste zaslechli výraz „budeme to 
řešit na ančním výboru“. Co to ale v praxi znamená? Přijďte se podívat osobně:

 21. 10. 2020 od 17:30 
Zvu vás na radnici, kde budeme řešit na finančním  výboru 
rozpočet Prahy 11 na rok 2021.

Martin Horák, předseda finančního výboru Prahy 11

RESTAURACE 
V CHODOVSKÉ TVRZI 

POKRAČUJE
Díky občanské iniciativě a petici, která poukázala 
na nešťastný záměr společnosti Kulturní Jižní 
Město, o.p.s. zrušit restauraci v Chodovské tvrzi, jsme 
vyjednali dohodu o zachování restaurace v těchto 
prostorách.

Váš názor je pro nás důležitý a má to význam jej vyjádřit, 
proto se nám nebojte psát. 
 
Martin Horák za klub zastupitelů hnutí ANO Praha 11



7Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | facebook.com/AnoPraha11

NÁZOR TOMÁŠE BŘÍZY

Dovoluji si napsat můj názor:
Provoz na ulici Výstavní byl již několikrát řešen. Faktem je, že magistrát nepovolil omezení kamionové dopravy 

do té doby, než bude hotová část okruhu kolem Prahy. Stavba byla kdysi zařazena mezi prioritní stavby vlády ČR, 

s platným posouzením vlivu na životní prostředí EIA. Bohužel díky negativnímu přístupu některých spolků a obcí 

k této stavbě byla stavba neustále odsouvána, až jí platnost EIA propadla. Vláda ČR měla možnost i přes propadlé 

posouzení EIA tuto stavbu zahrnout mezi významné dopravní stavby ČR, kde by EU „tolerovala propadlou EIA“, 

ale díky odporu k trase vedení okruhu vláda ustoupila od realizace. Tuto stavbu intenzivně dlouhá léta blokovali 

zejména zástupci opozičního Hnutí Pro Prahu 11, pan senátor Kos a bývalý pan starosta Štyler. Bývalý starosta 

pan Štyler dokonce bez vědomí Prahy 11 poslal negativní vyjádření k 511 přímo do Bruselu. I díky tomu, byla 

stavba vyřazena z prioritních staveb a byla zdržena o mnoho let. Poděkujte tedy HPP11.

Teď se konečně díky intenzivní práci ministra dopravy Karla Havlíčka (ANO) příprava okruhu 511 hýbe kupředu. 

Věříme, že se co nevidět začne stavět a tranzitní doprava se na území Jižního Města výrazně omezí.

Tomáš Bříza, předseda dopravní komise Prahy 11

“TRANZITNÍ DOPRAVA NA VÝSTAVNÍ BUDE VÝRAZNĚ OMEZENA”

Jako zastupitel MČ Praha 11 a předseda dopravní komise dostávám řadu 

podnětů od občanů. Jeden z posledních se týkal neustálého nárůstu tranzitní 

dopravy na ulici Výstavní. Ulice je přetížena, zneužívají ji těžké kamiony a ty tam 

nemají co dělat. 

ZELENÁ ARCHITEKTURA
TREND, KTERÝ MÁ SMYSL
MČ Praha 11 představí širší veřejnosti projekt „Nový Opatov“na letošní výstavě Sustainable Prague 
a Sustainable World, jež si klade za cíl poukázat na veškeré projekty vnášející do Prahy více zelených 
a vodních ploch i zelené architektury.

MČ Praha 11 zde představí ucelený projekt  „Nový Opatov“. 
Tento projekt přivádí do území stanice metra Opatov 
moderní architekturu pro bydlení, pracovní a společenské 
příležitosti, ale i promyšlené hospodaření s dešťovou vodou 
a velké množství zeleně. 

Vznikne zde zcela nový park podél ulice Bartůňkova 
a Starochodovská, alej v ulici Chilská, stromy a keře na nově 
vzniklém náměstí, zeleň kolem vodních prvků atd.).  Zeleň 
a voda budou zabírat cca polovinu řešeného území u stani-
ce metra Opatov. 

Pro aktuální informace o projektu Nový Opatov sledujte www.novy-opatov.cz

Marta Šorfová, koordinátorka účasti MČ P11 na letošní výstavě Zelené architektury
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Poznali jste naše zastupitele? Pošlete nám správné dvojice písmen a čísel 
tak, jak k sobě podle vás patří, na e-mailovou adresu 

praha 11@anobudelip.cz a do předmětu uveďte „KŘÍŽOVKA“
VÝHRA:  5x POUKAZ NA NÁKUP V LIDLU V HODNOTĚ 500 KČ

Výherce budeme kontaktovat e-mailem

VÝHERCI SOUTĚŽE Z MINULÉHO ČÍSLA:
Enevová D.,  Danihelková J., Zahálková A., Nerušilová E., Vaňková D., 

Rychtářová J., Tany, Jícha J.

www.freepik.com

Název: JIŽNÍ MĚSTO ŽIJE I Periodicita: 4x do roka I Místo vydání: Praha 11 I Číslo a den vydání: 3. vydání, 3. 9. 2020
Evidenční číslo periodického tisku přidělené ministerstvem: MK ČR 23969

Povinné údaje ze zákona: 

SPOJOVAČKA
Poznáte je podle fotek z první třídy?

A B C D E

1 2 3 4 5


